
Protokół nr 1/12 

z posiedzenia Komisji ds. Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

odbytego w dniu 18 grudnia 2012 r.  

 

Posiedzenie Komisji otworzył Pan Ireneusz Płóciennik – Przewodniczący Rady 

Gminy, który powitał wszystkich członków komisji. 

W dalszej kolejności stwierdził kworum niezbędne do obradowania i przedstawił 

zaplanowany na dzisiejsze posiedzenie porządek obrad, który przedstawia się następująco: 

 

1. Wybór przewodniczącego komisji. 

2. Wybór wiceprzewodniczącego komisji.  

3. Ustalenie planu pracy komisji na 2013 rok. 

4. Sprawy bieżące i różne.  

 

Ad. 1 

Przystępując do realizacji pierwszego punktu obrad, Przewodniczący Rady poprosił 

o zgłaszanie radnych, którzy chcieliby pełnić funkcję Przewodniczącego komisji. 

Wobec powyższego głos zabrał radny Krzyżański, który zgłosił kandydaturę radnego Marka 

Jarosa, który wyraził zgodę na sprawowanie funkcji Przewodniczącego Komisji 

Infrastruktury i Ochrony Środowiska. 

Innych propozycji nie zgłoszono. 

Wobec tego Przewodniczący Rady Gminy zarządził przeprowadzenie głosowania w sprawie 

wyboru radnego Jarosa na przewodniczącego komisji. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania radny Marek Jaros został wybrany 

Przewodniczącym komisji 8 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym”. 

 

Ad. 2 

W tym punkcie obrad, Przewodniczący komisji zarządził zgłaszanie kandydatur radnych 

chcących piastować funkcję wiceprzewodniczącego komisji.  

Radny Zbigniew Krzyżański zgłosił kandydaturę radnego Jana Polaka, który wyraził zgodę na 

piastowanie tej funkcji. 

Wobec braku innych propozycji, Przewodniczący komisji zarządził przeprowadzenie 

głosowania w sprawie wyboru radnego Jana Polaka na wiceprzewodniczącego Komisji 

Infrastruktury i Ochrony Środowiska.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania radny Jan Polak został wybrany 

wiceprzewodniczącym komisji 9 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym”. 

 

Ad. 3 

W związku z tym, że zbliża się nowy rok budżetowy, komisja Infrastruktury i Ochrony 

Środowiska przystąpiła do opracowania planu pracy komisji na 2013 rok, który przedstawia 

się następująco: 

 

 

 



PLAN PRACY KOMISJI INFRASTRUKTURY I OCHRONY ŚRODOWISKA 

NA 2013 ROK 
 

Lp. Termin Tematyka posiedzenia 

Osoby 

odpowiedzialne 

za przedstawienie 

zagadnienia 

1. styczeń 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2013 rok. 
Skarbnik Gminy 

Kierownik RIK 
2. Opracowanie planu wodociągowania gminy.  

3. Sprawy bieżące i różne. 

2. luty 

1. Ocena funkcjonowania stacji uzdatniania wody.  
Skarbnik Gminy 

Kierownik GZUK 

Kierownik RIK 

2. Analiza gospodarki zasobami lokali mieszkalnych i 

użytkowych oraz gruntami należącymi do gminy.  

3. Sprawy bieżące i różne.  

3. marzec 

1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2012 rok. 
Skarbnik Gminy 

Kierownik GZUK 
2. Przyjęcie harmonogramu utwardzania dróg gminnych 

w roku 2013 – posiedzenie wyjazdowe.  

3. Sprawy bieżące i różne. 

4. kwiecień 

1. Podsumowanie akcji zimowego utrzymania dróg. 

Kierownik GZUK 
2. Analiza wysokości zaproponowanych taryf za 

dostarczenie wody i odbiór odpadów. 

3. Sprawy bieżące i różne.  

5. maj 

1. Zapoznanie się z działaniami gminy w zakresie 

nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminie.  
Kierownik RIK 

2. Sprawy bieżące i różne.  

6. czerwiec 

1. Zapoznanie się z problematyką leśną i łowiecką.  

Kierownik RIK 
2. Sprawy bieżące i różne. 

7. wrzesień 
1. Zapoznanie się z funkcjonowaniem GZUK.  

Kierownik GZUK 
2. Sprawy bieżące i różne. 

8. 
październ

ik 

1. Analiza zaawansowania prac mających na celu 

ochronę środowiska oraz omówienie spraw 

związanych z odbiorem odpadów przez gminę. . 
Kierownik RIK 

2. Sprawy bieżące i różne. 

9. listopad 

1. Zapoznanie się i ocena funkcjonowania oczyszczalni 

ścieków w Widawie i Ligocie.  Kierownik GZUK 
2. Sprawy bieżące i różne. 

10. grudzień 

1. Analiza założeń projektu budżetu gminy na 2014 r.  

Skarbnik Gminy 2. Opracowanie planu pracy komisji na 2014 r.  

3. Sprawy bieżące i różne. 
 

 

 

 

 

 

 



Ad.4 

Jako pierwszy głos zabrał Pan Ireneusz Płóciennik – Przewodniczący Rady Gminy, który 

przedstawił pismo lokatorów mieszkań komunalnych z Widawy, którzy proszą, aby 

w przypadku wykupu mieszkań mogli uregulować płatność w dwóch ratach.  

W temacie głos zabrał radny Polak, który zapytał na jaką kwotę zostały wycenione 

w/w mieszkania.  

Przewodniczący komisji oznajmił, że przedmiotowe mieszkania zostały wycenione na kwotę 

ok. 30 tys. zł. 

W tym temacie głos również zabrał radny Rychlik, który zgodził się na rozłożenie płatności 

na dwie raty, ale dodał, że powinno się konkretnie wskazać daty płatności.  

Z powyższym zgodzili się pozostali członkowie komisji, którzy w tej sprawie zawnioskowali 

do Wójta Gminy. Radni zaproponowali, aby płatności były rozdzielone na dwie raty – 

pierwsza rata płatna do 31 marca, a druga rata płatna do 30 września.  

Kolejną sprawą zasygnalizowaną przez radnego Polaka było umożliwienie odbioru ścieków 

przez oczyszczalnię ścieków w Widawie od osób indywidualnych przywożących nieczystości 

własnym transportem.  

Następnie na posiedzeniu radny Marek Jaros powitał Panią Dorotę Kaczmarek – Kierownika 

RIK, która nawiązując do ustawy śmieciowej, oznajmiła, że na najbliższą sesję 

przygotowywane są dwa projekty uchwał. Pierwszy projekt dotyczy uchwalenia Regulaminu 

Utrzymania Czystości i Porządku na terenie Gminy Widawa, a drugi dotyczy uchwalenia 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki tej opłaty. 

Powyższy regulamin został szczegółowo omówiony przez Panią Kaczmarek. 

Natomiast nawiązując do stawek za odbiór odpadów, Pani Kaczmarek poinformowała, 

że w wyniku przeprowadzonej kalkulacji proponowana stawka za odbiór odpadów 

segregowanych od osoby wynosi 6,5 zł, co przy 100% wpłacalności dawałoby wpływ 48 000 

zł do budżetu. Natomiast odpłatność za odpady niesegregowane kształtowałaby się 

w granicach 10 - 11 zł od osoby.  

Po omówieniu przedmiotowych dokumentów głos zabrał radny Bruzda, który zapytał, czy 

przewiduje się jakieś rozwiązania dotyczące odbioru popiołu w okresie zimowym.  

Pani Kaczmarek odpowiedziała, że sprawa ta jest przedmiotem dyskusji. 

Kolejno radny Rychlik zaproponował, aby powyższe płatności pobierać przy podatku. 

Powyższe poparł radny Bruzda, który oznajmił, że naliczanie za odpady można by było 

pobierać przy pobieraniu odpłatności za wodę.  

W toku dalszego posiedzenia głos zabrała ponownie Pani Dorota Kaczmarek – Kierownik 

RIK, która nawiązała do pisma przedstawiającego kalkulację kosztów c. o. ponoszonych za 

ogrzewanie mieszkań komunalnych. Oznajmiła, iż każda umowa najmu zawiera dwie stawki: 

jedną za czynsz, a drugą za centralne ogrzewanie. Obecna stawka za c.o. jest niska, a 

ponoszone koszty duże. W tym miejscu Pani Kaczmarek poinformowała, że koszt ogrzewania 

w blokach po Terpolu wyniósł 74 tys. rocznie, to w przeliczaniu na metraż mieszkania opłata 

powinna się kształtować w granicach 9,26 zł/m
2
. 

W związku z powyższym Pani Kaczmarek prosiła komisje o wyrażenie opinii, czy należy 

urealnić stawki za c.o. ponoszone przez lokatorów, dodała, że nie może być sytuacji, że gmina 

będzie dalej współfinansowała ponoszone koszty. Poza tym Pani Kaczmarek oznajmiła, że 

w każdym budynku komunalnym jest inna stawka i rodzi się pytanie, czy te stawki 

ujednolicić , czy wprowadzić jednakową dla wszystkich. 

Odnosząc się do powyższego głos zabrał radny Bruzda, który oznajmił, że każdy właściciel 

kamienicy nakłada na swoich lokatorów taki czynsz, aby mu się opłacało, wobec tego gmina 



również musi ustalić taki czynsz, aby nie dokładać do ponoszonych kosztów. Ponadto 

oznajmił, że stawki nie powinno się różnicować, wszyscy lokatorzy powinni płacić taką samą 

stawkę.  

Wobec powyższego Przewodniczący komisji zapytał członków komisji i prosił 

o przegłosowanie kwestii: czy zdaniem komisji należy ustalić jedną, średnią stawkę 

wynikającą z kalkulacji dla wszystkich lokatorów. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Przewodniczący komisji oznajmił, że zdaniem 

9 członków obecnych na sali podczas głosowania, czyli jednogłośnie stawka powinna być 

uśredniona, wynikająca z kalkulacji i jednakowa dla wszystkich. 

 

W związku z wyczerpaniem tematyki zaplanowanej na to posiedzenie, Pan Marek Jaros –

Przewodniczący komisji podziękował za udział w spotkaniu i zakończył obrady. 

Na tym protokół zakończono. 
 

 

Protokołowała: 

Emilia Konieczna      Przewodniczący Komisji 

Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

 

Marek Jaros 

 

 


